
今年度のテーマは、「SDGs の達成に向けて −世界で今起こっていること、わたしたちにできること−」 
“What Can We Do to Achieve the 17 SDGs?”でした。 
本校からは高校１年生３名が出場し、渡辺紗衣さん、藤波由衣さん、辻虹凪さんが最優秀賞を受賞しました。 
 
審査員ジェニファー・ボリオ先生、出場者のコメントです。 
 
（ジェニファー・ボリオ先生） 
Thank you for your thought-provoking and inspiring speeches! Each contestant bravely connected their voice and 
heart to eloquently share their truth in English. We really appreciate the contestants doing their best to make this 
contest successful! 
示唆に富んだ、そしてとても感動的なスピーチをありがとうございました！出場者の皆さんは勇気を持って自分
の心を声にのせて、己の真実を巧みに英語で私たちと共有してくれました。このコンテストを成功させるために
最善を尽くしてくれた出場者に本当に感謝します！ 
 
（渡辺紗衣） 
I am very glad to receive such a wonderful award! We thought about how we could convey our thoughts and 
practiced a lot. There were times when I was anxious, but because I had two wonderful friends, I achieved such a 
great result. Nana, Yui, thank you for working with me! We thought about what can we do, listened to presentations 
from other groups, and became even more interested in the SDGs. Lastly, I would like to appreciate the people at 
HOSEI University for giving me this opportunity, as well as my teachers, family, and friends for their support. 
Thank you! 
まず、このような素晴らしい賞をいただけて、とても嬉しく思います。どのようにしたら私たちの思いが伝わる
かを考え、練習を重ねました。自分たちにやり遂げられるか不安になる時もありましたが、素敵な二人の仲間が
いたから、このような素晴らしい結果になったと思います。大会に参加して私たちに何ができるかについて考え、
他のグループの人たちの発表を聞き、より一層 SDGs への興味をもつことができました。最後に、このような機
会をくださった法政大学の方々、サポートしてくださった先生、家族、友達に感謝します。ありがとうございま
した！ 
 
(藤波由衣) 
Thank you for this wonderful award! I am very happy to receive the award because I practiced a lot and presented 
with confidence. Also, I am grateful to my teachers and friends who supported me during the practice sessions. And 
I would like to thank Nana and Sae for working with me. The days facing English, presentations, and the SDGs 
were very fulfilling. The thoughts and ideas of the other groups were very interesting. And I learned a lot from all 
of the presentations. Finally, I am very grateful to everyone at HOSEI University for this opportunity! 
このような素晴らしい賞を頂きありがとうございます。たくさん練習をして、自信を持って発表したので、賞を
頂けて本当に嬉しく思っています。また、練習の間支えてくださった先生方や友だちのみんな、ありがとうござ
いました。そして、一緒に出場してくれた二人には感謝の気持ちでいっぱいです。出場に向けて英語やプレゼン、
SDGs に向き合う日々は、とても充実していました。他のグループのプレゼンは斬新な考えや発想が多く、とて
も勉強になりました。最後になりますが、このような機会をくださった法政大学の皆様、本当にありがとうござ
いました。 
 


